

Title (en)

Device for supplying an internal nozzle of a metallurgical vessel with inert gas

Title (de)

Einrichtung zur Inertgasversorgung einer Düse für ein metallurgisches Gefäß

Title (fr)

Dispositif d'alimentation en gaz inerte d'une busette interne pour récipients métallurgiques

Publication

EP 0703028 A1 19960327 (FR)

Application

EP 95402052 A 19950911

Priority

FR 9411396 A 19940923

Abstract (en)

A device is claimed for supplying an inert gas to the inner refractory nozzle (10) for a bottom casting metallurgical vessel (1). The inner nozzle (10) incorporates a vertical body (15) delimiting a casting channel (16), a base plate (17) and some means (19,20) for diffusing the inert gas in the casting channel (16). The device consists of at least one supply orifice (21) situated on the external face of the base plate (17) and connected to the means (19,20) of diffusion by at least one conduit (22) cut in the refractory material of the inner nozzle (10) and at least one connection nipple (25) connected to some means of supplying inert gas. It is supported by some means of chocking the inner nozzle (10) and designed to be applied against the supply orifice (21) by some elastic compression components (29).

Abstract (fr)

L'invention a pour objet un dispositif d'alimentation en gaz inerte d'une busette interne (10) en matériau réfractaire pour récipients métallurgiques (1) de coulée vers le bas, la busette interne comportant un corps vertical (15) délimitant un canal de coulée (16), une embase (17) et des moyens (19, 20) de diffusion du gaz inerte dans le canal de coulée (16). Le dispositif comprend au moins un orifice d'alimentation (21) situé sur la face externe de l'embase et relié aux moyens (19, 20) de diffusion par au moins un conduit (22) ménagé dans le matériau réfractaire de la busette interne (10) et au moins un embout de connexion (25) relié à des moyens de fourniture du gaz inerte, supporté par des moyens de calage de la busette interne (10) et destiné à être appliqué sur ledit orifice d'alimentation (21) par des organes élastiques de compression (29). <IMAGE>

IPC 1-7

B22D 41/58; C21C 5/46

IPC 8 full level

B22D 41/58 (2006.01); **C21C 5/46** (2006.01)

CPC (source: EP)

B22D 41/58 (2013.01); **C21C 5/462** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 4223944 A1 19940127 - DIDIER WERKE AG [DE]
- [A] FR 2329388 A1 19770527 - METACON AG [CH]
- [A] GB 2211121 A 19890628 - DIDIER WERKE AG [DE]
- [A] US 4502670 A 19850305 - GOEBEL GUNTHER R [US], et al

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0703028 A1 19960327; EP 0703028 B1 19990818; AT E183423 T1 19990915; DE 69511494 D1 19990923; DE 69511494 T2 20000323; ES 2136260 T3 19991116; FR 2724858 A1 19960329; FR 2724858 B1 19970207

DOCDB simple family (application)

EP 95402052 A 19950911; AT 95402052 T 19950911; DE 69511494 T 19950911; ES 95402052 T 19950911; FR 9411396 A 19940923